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Dnia 10.03.2025r. 

Rada Gminy Chrostkowo 

Radni-Sesja 

 

 

 

Protokół Nr IX/2025 

z IX sesji Rady Gminy Chrostkowo 

z dnia 10 marca 2025 r. 

 

 

Obrady IX sesji Rady Gminy Chrostkowo rozpoczęły się 10 marca 2025  r. o godz. 

10:00, a zakońcyły się o godz. 11:15 tego samego dnia. Obrady miały miejsce w sali 

narad Urzędu Gminy Chrostkowo. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Mariusz Boniecki 

2. Radosław Borkowski 

3. Patryk Chojnicki 

4. Paweł Chojnicki 

5. Edyta Foss 

6. Dorota Jeziorska 

7. Maria Kołodziejska 

8. Zbigniew Krzywosiński 

9. Marzena Maciejewska 

10. Krzysztof Matyjasik 

11. Łukasz Osada 

12. Agata Rogozińska 

13. Grzegorz Staniszewski 

14. Sylwester Wiśniewski 

15. Zbigniew Witkowski 
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Ad. 1 Otwarcie IX sesji Rady Gminy Chrostkowo i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Po wysłuchaniu hymnu państwowego Przewodniczący Rady Pan Patryk Chojnicki 

dokonał  otwarcia  obrad  IX  sesji  Rady  Gminy Chrostkowo. Poprosił Państwa 

radnych o potwierdzenie obecności za pomocą przycisku na tabletach. 

Państwo Radni potwierdzili swoją obecność.                                                                       

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  na  sali  znajduje się 13 radnych, czyli rada 

władna jest do podejmowania uchwał.                                                                                

Przewodniczący Rady powitał koleżanki i kolegów radnych, Pana Wójta, Pana Sekretarza, 

Panią Skarbnik, Pana Mecenasa, Panią Kierownik GOPS, Panią Kierownik Biblioteki, 

pracowników gminnych oraz sołtysów z terenu Gminy. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie IX sesji Rady Gminy Chrostkowo i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Chrostkowo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Chrostkowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  
dla Gminy Chrostkowo aktualizacja na lata 2024-2030”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej szczegółowe warunki 
przyznawania i odpłatności  w Gminie Chrostkowo za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
świadczone w formie usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za pobyt i maksymalnej opłaty  
za wyżywienie dziecka u dziennego opiekuna zatrudnionego przez Gminę 
Chrostkowo. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Chrostkowo na 2025 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Chrostkowo na lata 2025-2028. 
14. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Chrostkowo za 2024 r. 
15. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Finansów, Planowania  

i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 
16. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Spraw 

Socjalnych Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 
17. Wolne wnioski i zapytania. 
18. Zakończenie obrad IX sesji Rady Gminy Chrostkowo.    

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał propnowany porządek obrad  

pod głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa 

radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Porządek obrad IX sesji Rady Gminy Chrostkowo został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Pan Patryk Chojnicki powiedział, że wspólnie z Panem Wójte,  

z Panem Przewodniczącym, z Panią Skarbnik braliśmy udział w Walnych Zebraniach, 

które odbywały się po kolei w jednostach OSP z terenu naszej Gminy. Ja btrałem udział 
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w takich spotkaniach w OSP Makówiec i w OSP Stalmierz. Odbyło się również wspólnie 

z Panem Wójtem spotkanie Zarządu gminego OSP w którym także braliśmy udział. 

Odbył się również Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w naszej Świetlicy 

Wiejskiej w Chrostkowie., gdzie też z Panem Wójtem, z Panem Sekretarzem braliśmy 

udział. Również brałem udział w Balu Karnawałowym dla dzieci, który odbył się  

w Świetlicy Wiejskiej w Makówcu.  W ostatnim czasie braliśmy udział z Panem Wójtem 

w Dniu Kobiet połączoym Dniem Sołtysa też w Świetlicy Wiejskiej w Chrostkowie. 

Ad. 4 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że wiele spotkań i uroczystości i zaangażowanie mojej pracy 

powiela się z tym, co czytał pan Przewodniczący nie mniej jednak ja też przybliżę kilka 

spraw. Uczestniczyłem wielokrotnie w inwestycjach, które na ten czas na terenie naszej 

gminy trwają, czy też biegną, myślę tu o szkole. Uczestniczyłem też w umowach, które 

były niezbędne do tego, żebyśmy mogli dalej funkcjonować jeśli chodzi o Dzienny Dom 

Pomocy. Wiele spotkań u Notariusza, w Urządzie Marszałkowskim, w Urzędzie 

Wojewwódzki, spotkania ze Stowarzyszeniem Gmin Ziemi Dobrzyńskiej, z Lokalną 

Grupą Działania. Uczestniczyłem we wszyskich komisjach, które miały miejsce,  Tak jak 

Pan Przewodnicząy wspomniał uczestniczyliśmy wspólnie, ja uczestniczyłem we 

wszystkich Walnych Zebraniach strażackich, również na początku roku miało miejsce 

spotkanie Zarządu Gminnego rozmawialiśmy o wszystkich potrzebach, o planach,  

o inwestcjach, o wydatkach. Urzestniczyliśmy rónież w uroczystościach takich jak 

Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, czy też choinki, czy tak jak teraz z ostatnich dni 

Dzień Kobiet i Dzień Sołtysa, gdzie bardzo serdecznie z tego miejsca dziękuję 

wszystkim, którzy nas wzmocnili i chcieli też w tej uroczystości swoją obecnością 

podnieść atrakcje, czy też podnieść prestiż, czy rangę tej uroczystości, z nami wspólnie 

byli i życzę Wszystkim Kobietom które mieszkają i żyją na terenie naszej Gminy dużo 

zdrowia, radości i żeby pamiętać o nich każdego dnia, a nie tylko w Dzień Kobiet 

żebyśmy mogli razem jak najdłużej cieszyć się tym wszystkim. Sołtysom zaś życzę 

przede wszystkim dużo też zdrowia, podziękowania za ich trud, za zaangażowanie,  

za podtrzymywanie tych naszych lokalnych traddycji i umiejętność szukania wspólnego 

dialogu pomiedzy mieszkańcami, a Urzędem Gminy to jest niezwykle istotne i niezwykle 

ważne. Za to wszystko bardzo serdecznie dziękuję.Następnie Pan Wójt wymienił 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 

Zarządzenia wydane w okresie od 29.11.2024 r. do 10.03.2024 r. 
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L.p. Numer 
zarządzenia 

Data 
podjęcia 

Tytuł zarządzenia Wykonawca 

 
ROK 2024 

 
1. 67/2024 30.11.2024 r. W sprawie zmian w budżecie Gminy 

Chrostkowo na 2024 r.  
P. Skarbnik 

2. 68/2024 30.11.2024 r. W sprawie zamian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy 
Chrostkowo na lata 2024-2027 

P. Skarbnik 

3. 69/2024 10.12.2024 r.  W sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości zmiennych 
przeznaczonych do zbycia w ramach 
odszkodowania za nieruchomość 
przyjętą z mocy prawa pod drogę 
publiczną  

P. Monika Sępioło 

4. 70/2024 12.12.2024 r.  W sprawie ustalenia procedury 
przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych 
oraz podejmowanych działań 
następczych w Gminie Chrostkowo  

P. Sekretarz 

5. 71/2024 13.12.2024 r. W sprawie organizacji i zasad działania 
gminnego systemu wczesnego 
ostrzegania oraz systemu wykrywania i 
alarmowania na terenie Gminy 
Chrostkowo  

P. M. Szymborska 

6. 72/2024 20.12.2024 r.  P. Ł. Lazarowski 

 
ROK 2025 

 

7. 1/2025 
 

07.01.2025 r.  W sprawie sprzedaży ruchomości, 
ciągnika rolniczego BELARUS 892 z 
pługiem przeciwśnieżnym  

P. M. Twardowski 

8. 2/2025 07.01.2025 r. W sprawie sprzedaży ruchomości, 
przyczepy AUTOSAN D-47 A o numerze 
rejestracyjnym CLI DG51 i numerze VIN 
68622 

P. M. Twardowski 

9. 3/2025 14.01.2025 r.  W sprawie ustalenia terminów rekrutacji 
do klasy pierwszej w szkole podstawowej 
oraz publicznego przedszkola na rok 
szkolny 2025/2026, dla których Gmina 
Chrostkowo jest organem prowadzącym  

P. Z. Kiełkowska 

10. 4/2025 14.01.2025 r.  W sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli 

P. Z. Kiełkowska 
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oraz ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat w 2025 roku za 
kształcenie nauczycieli zatrudnionych w 
szkole prowadzonej przez Gminę 
Chrostkowo  

11. 5/2025 16.01.2025 r.  W sprawie zmian w budżecie Gminy 
Chrostkowo za 2025 rok  

P. Skarbnik 

12. 6/2025 17.01.2025 r. W sprawie częściowej rezygnacji z 
doręczeń elektronicznych lub doręczeń z 
wykorzystaniem publicznej usługi 
hybrydowej  

P. K. Radke 

13. 7/2025 29.01.2025 r.  W sprawie sprzedaży ruchomości, 
przyczepy AUTOSAN D-47 A o numerze 
rejestracyjnym CLI DG51 i numerze VIN 
68622 

P. M. Twardowski 

14. 8/2025 29.01.2025 r.  W sprawie sprzedaży ruchomości, 
ciągnika rolniczego BELARUS 892 z 
pługiem przeciwśnieżnym 

P. M. Twardowski 

15. 9/2025 31.01.2025 r.  W sprawie zmian w budżecie Gminy 
Chrostkowo na 2025 rok  

P. Skarbnik 

16. 10/2025 31.01.2025 r.  W sprawie podania do publicznej 
wiadomości danych dotyczących 
wykonania budżetu Gminy Chrostkowo 
za IV kwartał 2024 roku  

P. Skarbnik 

17. 11/2025 31.01.2025 r.   P. Skarbnik 

18. 12/2025 31.01.2025 r.   P. Skarbnik 

19. 13/2025 31.02.2025 r.   P. Skarbnik 

20. 14/2025 31.02.2025 r.   P. Skarbnik 

21. 15/2025 10.02.2025 r.  W sprawie zmiany załącznika do 
Zarządzenia Nr 54/2018 Wójta Gminy 
Chrostkowo z dnia 30 października   
2018 r.  

P. M. Sępioło 

 

W wolnych wnioskach jeszcze będe prosił o głos to wtedy przybliżę kilka spraw – powiedział Pan Wójt. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Chrostkowo. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że protokół w załączniku do wglądu, każdy mógł się 

zapoznać.  

Pytan i uwag nie było.  
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Zatem Przewodniczący Rady poddał protokół z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Chrostkowo 

pod głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych  

o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Chrostkowo. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Protokół z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Chrostkowo został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Chrostkowo. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że uchwała jest co roku podejmowana tak wymaga 

prawo, rada gminy musi przyjąć taką uchwałę co do ewentulnego pobytu takich zwierząt 

w schronisku. 

Pytań i uwag nie było.  

Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. Poprosił 

administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Chrostkowo. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Uchwała Nr IX/55/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Chrostkowo została przyjęta jednoglośnie 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  

dla Gminy Chrostkowo aktualizacja na lata 2024-2030. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że taki plan został przyjęty już wcześniej, nie mniej 

jednak drobne jakieś zmiany kosmietyczne nie wpływające w jaki kolwiek sposób  

na sam plan. Wskazano zmianę zdania zawartego w planie. W związku z tym musimy 

taką uchwałe procedować. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Chrostkowo aktualizacja na lata 2024-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Uchwała Nr IX/56/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

przyjęcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Chrostkowo aktualizacja 

na lata 2024-2030 została przyjęta jednoglośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że uchwała dotyczy malutkiej działki około 1 ara  

w miejscowości Makówiec, chodzi o te laski, które przylegają do drogi rypińskiej, jest to 

wjazd do prywatnej posesji, ta działka gminna przegradza ten dojazd. Wcześniej były 

takie działki sprzedawane na rzecz osób, które dolegają do tej działki. 

Pytań i uwag nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. Poprosił 

administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 
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Uchwała Nr IX/57/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej szczegółowe 

warunki przyznawania i odpłatności w Gminie Chrostkowo za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 

pobierania. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że jest to uchwała, którą przyjmujemy również co 

roku, jest to uchwała z GOPS. Krótko mówiąc jest to aktualizacja cen, którą co roku 

mamy obowiązek zaaktualizować i przyjąć. 

Pytań i uwag nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. Poprosił administratora  

o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej szczegółowe warunki 

przyznawania i odpłatności w Gminie Chrostkowo za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 
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Uchwała Nr IX/58/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

zmiany uchwały określającej szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności w 

Gminie Chrostkowo za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania została przyjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

świadczone w formie usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

Przewodniczący Rady pezedstawił, że to jest uchwała z GOPS, jest tutaj określona 

stawka tak jak w tytule uchwały jest to określona stawka jak będzie obowiązywała  

za świadczenie takich usług sąsiedzkich.  

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały  

pod głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa 

radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze świadczone w formie usług 

sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, a także trybu ich pobierania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 
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Uchwała Nr IX/59/2025 Rady Gmiy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

zmiany uchwały dotyczącej określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze świadczone w formie usług sąsiedzkich oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat,  

a także trybu ich pobierania została przyjęta jednoglośnie i stanowi załącznik  

do protokołu. 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za pobyt i maksymalnej opłaty  

za wyżywienie dziecka u dziennego opiekuna zatrudnionego przez Gminę 

Chrostkowo. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że jet to kolejna uchwała z GOPS, jest tu też 

określona stawka za taką opiekę nad dzieckiem. 

Pytan i uwag nie było.  

Zatem Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. Poprosił 

administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie odpłatności za pobyt i maksymalnej opłaty za wyżywienie 

dziecka u dziennego opiekuna zatrudnionego przez Gminę Chrostkowo. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Uchwała Nr IX/60/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

odpłatności za pobyt i maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka u dziennego 

opiekuna zatrudnionego przez Gminę Chrostkowo została przyjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chrostkowo budżetu 

Gminy Chrostkowo na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że na wspólnym posiedzeniu komisji Pani Skarbnik 

przedstawiła szczegółowo zmiany, które są planowane, które wynikają z bieżących 

oczywiście potrzeb i z rozstrzygnięcia wniosków, przetargów itd. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chrostkowo budżetu Gminy 

Chrostkowo na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, Maria Kołodziejska, 

Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, Agata Rogozińska, 

Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Boniecki 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Uchwała Nr IX/61/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Chrostkowo na 2025 rok została przyjęta  

i stanowi zalącznik do protokołu. 

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Chrostkowo na lata 2025-2028. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że tak jak zawsze WPF odzwierciedleniem budżetu. 
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Pytan i uwag nie było.  

Zatem Przewodniczący Rady poddał projekt w/w uchwały Rady Gminy Chrostkowo pod 

głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych  

o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Chrostkowo na lata 2025-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, Maria Kołodziejska, 

Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, Agata Rogozińska, 

Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Boniecki 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Uchwała Nr IX/62/2025 Rady Gminy Chrostkowo z dnia 10 marca 2025 r. w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Chrostkowo na lata 2025-2028 

została przyjęta i stanowi zalącznik do protokołu. 

Ad. 14 Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że sprawozdanie w formie zalacznika dołaczone  

do punktu, każdy miał możliwość zapoznania się. 

Pytan i uwag nie było.  
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Zatem Przewodniczący Rady poddał projekt w/w sprawozdanie pod głosowanie. 

Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa radnych o oddanie 

głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Chrostkowo za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Chrostkowo za 2024 r. zostało przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 15 Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Finansów, 

Planowania i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że sytuacja analogiczna, również sprawozdanie  

w załączniku, była możliwość zapoznania się ze sprawozdaniem. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał w/w sprawozdanie  

pod głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa 

radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Finansów, Planowania i 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Finansów, Planowania i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. zostało przyjęte jednogłośnie 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16 Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury  

i Spraw Socjalnych Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że sytuacja ta sama, była możliwość się zapoznania.  

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał w/w sprawozdanie  

pod głosowanie. Poprosił administratora o przygotowanie głosowania, a Państwa 

radnych o oddanie głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Spraw 

Socjalnych Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Boniecki, Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, 

Maria Kołodziejska, Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, 

Agata Rogozińska, Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 
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NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury  i Spraw 

Socjalnych Rady Gminy Chrostkowo za 2024 r. zostało przyjęte jednoglośnie  

i stanowi zalącznik do protokołu. 

Ad. 17 Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Pan Mariusz Boniecki zapytał, czy będzie jeszcze sesja  w marcu, bo jeśli nie to 

zróbmy prezent sołtysom i uchwalmy Fundusz Sołecki zgodnie z ustawą do 31 marca. 

W związku z tym Pan radny zaproponował zmianę porządku obrad   

poprzez wprowadzenie punktu w sprawie uchwalenia Funduszu Sołeckiego.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że co do planowanej sesji na tą chwilę nie ma 

żadnej informacji, czy taka sesja się odbędzie, czy nie. Jeżeli będzie potrzeba 

oczywiście zwołamy taką sesję. Co do porządku obrad to szkoda, że na początku Pan 

Radny nie wnosił o rozszeszenie porządku, bo głosowaliśmy nad porządkiem obrad, był 

na to czas i miejsce. Co do rozszerzenia teraz i takowej uchwały nie jesteśmy 

kompletnie nie przygotowani  na coś takiego więc… 

Radny Pan Mariusz Boniecki przedstawił, że projekt uchwały ma. 

Pan Wójt powiedział, że za chwilę Państwo radni to przegłosują, żeby wszystko było 

zgodnie z prawem, natomiast ja mam swoje zdanie na ten temat i od pewnego już czasu 

nie wyodrębniamy Funduszu Sołeckiego, a za chwilę przybliżę z jakich powodów  

i myślę, że gmina na tym lepiej wychodziła i wychodzi do tej pory niż przy wyodrębnianiu 

funduszu. Argumenty na to oczywiście mogę podać. Ze względu na to, że jesteśmy 

małą gminą i mamy ograniczone środki finansowe. W małej gminie budżet niezwykle 

jest napięty, a wyodrębnienie Funduszu Sołeckiego  oznacza konieczność przesunięcia 

środków z innych ważnych wydatków. Fundusz sołecki to nie są jakieś dodatkowe środki 

dla gminy tylko po prostu trzeba wydzielić z naszego budżetu, który mamy już wcześniej 

zaplanowany i podjęte konkretne działania, czasami na dwa lata, trzy lata. Złożone 

wnioski na duże inwestycje, np. drogowe, czy też modernizacja stacji uzdatniania wody, 

gdzie susza przed nami, czy takich wydatków jak związanych z oświatą, czy też opieka 

społeczna. To wszystko jest niezwykle ważne. Fundusz Sołecki nie zwiększa ogólnej 

puli środków jedynie rozdiela budżet na mniejsze kwoty, co może osłabić efektywność 

wydatków, z tym trzeba się mierzyć i to mieć na uwadze. Brak możliwości realizacji 
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większych inwestycji. Środki z Funduszu Sołeckiego są dzielone na każde sołectwo,  

co prowadzi do finansowania drobnych projektów, tylko i wyłącznie drobnych projektów, 

zamiast większych strategicznych inwestycji dla całej Gminy. Z Funduszu Sołeckiego 

Gmina może kumulować środki na większe przedsięwzięcia, które będą bardziej 

odczuwalne dla mieszkańców. Dodatkowe koszty administracyjne zwiazane  

z Funduszem Sołeckim i dodatkowa brurokracja, trzeba mieć na uwadze, że są 

dodatkowe zebrania, spotkania, praca w urzędzie, zmienianie wniosków i wnioskowanie 

za nieduże pieniądze niedużym dofinansowaniem do rzeczy, które i tak przez gminę są 

realizowane, bo trzeba pamiętć o tym, że jak Fundusz Sołecki to on generalnie zawsze 

służył  na zakup kruszywa, gdzie to się dokonuje nawet dwukrotnie więcej w tej chwili 

niż przy Funduszu Sołeckim, albo trzykrotnie, są na to dokumenty i wydatki, które 

kładziemy. Również na odśnieżanie, może to temat mniej na bieżąco, ponieważ zim nie 

ma i odśnieżania nie ma to nie znaczy, że nie trzeba drogi równać, czy też nawozić 

częściej kruszywem. Obsługa Funduszu Sołeckiego wymaga dodatkowej pracy 

urzędników, sporządzania dokumentacji, rozliczeń, kontroli co również generuje 

dodatkowe koszty. To trzeba mieć na uwadze. W małej gminie gdzie kadra 

administracyjna jest ograniczona to może stanowić dodatkowe obciążenie. Brak 

gwarancji  dodatkowego  wykorzystania środków,  sołectwa  nie  zawsze mają  

wystarczające  doświadczenie  w  planowania i realizacji projektów co może 

prowadzić do nieefektywnego wydatkowania pieniędzy. Pomysły na zebraniach są 

przeróżne, czasami dochodzi do konfliktów, generalnie ilość podniesionych rąk z danej 

rodziny, czy z danego domu stanowi, gdzie idą pieniądze i na co, to jest generalnie 

zaspokajanie potrzeb bardziej indywidualnych niż całości miejscowości, czy całości 

gminy. To trzeba też wziąć pod uwagę. Zdarza się, że fundusze przeznaczane są  

na mało priorytetowe potrzeby zamiast na kluczowe inwestycje tak jak my od lat 

podejmujemy i mierzymy się z nimi, milionowe wydatki i trzeba o tym pamiętać. 

Możliwość finansowania sołectw innymi metodami. Gmina może wspierać sołectwa  

w inny sposób poprzez granty, poprzez dotacje celowe, inicjatywy obywatelskie,  

co pozwoli  lepiej  i  efektywniej  dopasować  wydatki  do  faktycznych potrzeb. Wspólne 

planowanie  budżetu  z sołtysami i radami sołeckimi może zapewnić bardziej racjonalne 

wydatkowanie środków. Posumowując to wszystko warto podkreślić, że Fundusz 

Sołecki nie oznacza dodatkowych pieniędzy dla gminy, a jego wyodrębnienie może 

utrudnić znacznie realizację większych inwestycji, zwiększyć koszty administracyjne 

i rozproszyć  na mniejsze ograniczone środki. Trzeba pamiętać, że my w ostatnich 

latach przeznaczamy na iwestycje bardzo dużo pieniędzy, pieniędzy rzędu 20 mln zł, 

gdzie budżet gminny sięga około 14-15 mln zł więc praktycznie dokładamy  

na inwestycje drugie tyle co budżet gminy. Mówię o budżecie Gminy plus środki 
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zewnętrzne, które są  jakby aplikowane i przeznaczamy je na inwestycje. Myślę, że 

wiele gmin nam pod tym kątem zazdrości, ich budżety są trzy, cztero, pięcio  

i dziesięciokrotnie większe, w zależności na która gminę patrzymy, a procent, czy 

proporcje jakie kładą na inwestycje są racjonalnie mniejsze niż u nas. Myślę, że ten 

kierunek obrany przez nas od wielu lat jest słuszny i będziemy go bronić wspólnie, a ja 

mogę tylko szukać dodatkowych argumentów, bo jeszcze takie są. Tak jak tu Pan 

Przewodniczący Zbigniew Witkowski mówił, że rzeczywiście stopa dofinansowania  

w postaci 90, czy 95%, czy nawet 50% do każdej drogi o którą się ubiegamy to jest 

kilkukrotnie większa niż dofinansowanie do Funduszu Sołeckiego. Również planowanie 

w miesiącach letnich na wydatkowanie środków za rok w dzisiejszych czasach jest 

bardzo niekorzystne, ponieważ ceny są ruchome, ciężko zaplanować i nawet jak ktoś 

podejmuje takie ryzyko to trzeba mieć na uwadze, że trzeba zawsze z budżetu do tego 

dołożyć, bo nic nie jest tańsze, bo jak dojdziemy do roku inwestycyjnego, do tego roku 

kalendarzowego, do roku budżetowego te wydatki są dużo większe i z Funduszu 

Sołeckiego nie wystarcza. Więc znowu robimy kłopot, ponieważ zaplanowane wcześniej 

inwestycje i środki własne, które musimy zaplanować, żeby sięgnąć po te miliony robi 

się trudność. A proszę pamiętać, że my nie korzystamy z kredytów,  

z pożyczek, nie zadłużamy Gminy, a mieszkańcy nasi ponoszą racjonalne koszty jeśli 

chodzi o wydatki za śmieci, o wydatki za wodę i inne opłaty, które na naszym terenie są  

i chyba nie chcemy mieszkańcom podnosić tych opłat komplikując sprawy, bo rzucanie 

haseł, że to jest coś dodatkowego i coś można zrobić to i tak to wielokrotnie robimy. 

Proszę popatrzeć, że wszystkie sołectwa i wszystkie miejscowości traktujemy 

sprawiedliwie. Nawet jeśli czasami wychodzi i na to, że na danym sołectwie mieszka nie 

wiele mieszkańców, bo są takie sołectwa u nas, że mieszka niespełna 30 osób to trzeba 

cierpliwie poczekać, ale przykład miejscowości Gołuchowo, gdzie Fundusz Sołecki jest 

bardzo niewielki, bo nie wiele mieszkańców i on siega rzędu 2-3 tys. zł za to nie wiele 

można zbudować, zrobić będziemy, bo jesteśmy po przetargu, budować drogę  

za 734 tys. zł więc to na pewno nie zrekompensuje tych wydatków, a w tej chwili przy 

rosnących kosztach dokumentów, projektów, uzgodnień innych, które kosztują dziesiatki 

tysięcy złotych żadna kwota z największego sołectwa nie starczy na to, żeby coś 

zaplanować. Natomiast to oczywiście Państwo radni decydujecie, ja mogę mieć swój 

głos, Wy też, każdy ma prawo do swojej oceny sytuacji, swojego głosu natomiast wielu 

wójtów do mnie też dzwoni i mówi ,,Wy to rzeczywiście macie racjonalną radę, że 

potraficie widzieć co jest dobre, a co jest złe, żeby nie marnować pieniędzy, nie 

wydatkować na cele, albo jak są ważniejsze potrzeby typu związane z modernizacją 

stacją uzdatniania wody, czy budowanie dróg, gdzie łączymy szlaki komunikacyjne, to 

nie ma miejsca na wydatkowanie środków jak by dana rodzina z danego sołectwa by 
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chciała. Wszystko zapisujemy, wszystko bierzemy pod uwagę, jeśli są potrzeby to 

przychodzi czas, że kupujemy 5 wiat, czy 10,  przychodzi czas, że kupujemy 10 lamp,  

a nie jedną lampę, bo to jest za drogo i nawet jeśli w Funduszu Sołeckim ktoś zaplanuje 

jedną wiatę, czy jedną lampę to my musimy ją zrealizować i przywieść, transport 

kosztuje drugie tyle, wiec do tego trzeba podchodzić racjonalnie. A gmina Chrostkowo 

niestety jest zbyt małą Gminą i zbyt biedną Gminą, żeby było na wszystko co się chce, 

więc trzeba do tego podchodzić z rozsądkiem, z umiarem i z głową.  

      Radny Mariusz Boniecki przedstawił, że jednak 75% gmin w Polsce jakoś sobie radzi  

z tą z administracją i wydziela Fundusz Sołecki, a Fundusz Sołecki w 2019 r. był                                      

kilkakrotnie wyższy niż Pan powiedział. 

       Pan Wójt powiedział, że nie zrozumieliśmy się, ja mówiłem o kwocie na jedno sołectwo.  

      Radny Mariusz Boniecki (wypowiedź trudna do odsłuchania z dyktafonu), ale chodziło 

nadal o wyższą kwotę funduszu Sołeckiego w 2019 r. 

Pan Wójt powiedział, że możemy to oczywiście sprawdzić, natomiast sołectwa, które ja 

w pamięci mogę mówić Makówiec miał ile? 28 tys. zł, nie przewyższył 30 tys. zł, a jest 

prawie 600 mieszkańców. 

Radny p. Boniecki powiedział to nie są takie pieniądze, które by zagroziły inwestycjom. 

Gmina i tak wydaje pieniądze na te cele. 

Pan Wójt przedstawił, że kwota Funduszu Sołeckiego na wszystkie sołectwa to jest  

w granicach 300 tys. zł więc rozdrabniając te pieniądze niewiele się zyskuje,  

a wkładajac na wklad własny pozyskujemy do tego miliony, bo jeśli weźmiemy pod 

uwagę, że 300 tys. zł to stanowi 5% wkładu to tego możemy pozyskać no ile? 2 miliony, 

3 miliony, 5 milionów, bez tej kwoty musielibyśmy zadłużać gminę i musielibyśmy 

rezygnować z tych inwestycji, a przypominam, że w tym roku budujemy 7 nowych dróg. 

Drogi z Polskiego Ładu będą wybudowane w miejscowościach Janiszewo plac 

buraczany, Makówiec do szkółki, Głęboczek za płytami, Sikorz do Zajeziorza i Stalmierz 

łączący drogę powiatową z drogą gminną. Jesteśmy już po przetargu i w kwietniu 

budujemy drogę w Gołuchowie za 734 tys. zł, czyli to jest Fundusz Sołecki z całej gminy 

z dwóch  lat, więc takie są relacje, bo w dużych gminach i ludnościowych gminach ja 

przypominam, że ten Fundusz Sołecki u nas będzie malał, ponieważ liczba ludnosci 

maleje, a to jest ściśle powiązane tak samo jak powiazane jest ze wskaźnikiem G  

w budżecie Gminy i z innymi kryteriami. Natomiast oprócz tego, bo już wymieniłem pięć 

dróg, szósta jest po przetargu i będzie budowana w kwietniu takie przynajmniej są 
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plany, 19 marca otwieramy kolejny przetarg na budowę kolejnej drogi w Chrostkowie  

za lecznicą też 1 km i myślę, że gdybyśmy z Funduszem Sołeckim mieli doczynienie  

na pewno nie byłoby tyle inwestycji i mówię tu z całą odpowiedzialnością i wiem  

co mówię. 

Radny Mariusz Boniecki powiedział, że te 300 tys i tak Gmina wyda mimo, że nie będzie 

Funduszu Sołeckiego, będzie decydował Pan Wójt, a nie zebranie sołeckie.Paliwo  

do ciągnika trzeba kupić, projekty, rozgraniczenia, był zakup wiat, lamp hybrydowych, 

jest co robić za te pieniądze. Reszte wypowiedzi trudno odsłuchać, słowa zlewają się  

i nie wiadomo co jest powiedziane.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Witkowski przestawił, że jest 

stanowsisko Pana Wójta, jest stanowisko Pana radnego, w związku z tym trzeba  

to przegłosować.  

Przed tym jeszcze głos zabrała Pani Skarbnik,która powiedziała ,,Wspomnę, że mamy 

takie doświadczenie w wykonywaniu przez kilka lat tego funduszu, że wiele tych zadań 

wykonywanych gdzieś zostało zrealizowanych, ale gdzieś dokumentacje, rozgraniczenia 

i gdzieś ścieżka, która została rozpoczeta, a nie skończona, wiele z tych pieniędzy  

zmarnowało się tak naprawdę i takie drugie doświadczenie to słuchamy wszystkich 

mieszkańców, Pan Wójt, Państwo radni tutaj razem podejmujemy decyzje  

i właśnie te same środki tej gminy i wszystkich mieszkańców kierujemy w tę stronę, 

gdzie są głosy, gdzie wnioski, gdzie możemy coś wspólnie zrobić wtedy większą kwotę 

przeznaczyć na realizację tych zadań, a nie uciekamy od tego, że nie chcemy słuchać 

głosów bo chcemy słuchać głosu mieszkańców, a tak naprawdę na tych spotkaniach 

uczestniczyłam jako mloda dziewczyna i atmosfera jak panuje na spotkaniach i niechęć  

i te kłótnie nie jest to coś pozytywnego i kierunek w którym chcieli byśmy iść tak 

naprawdę. Chcemy robić dużo dla dobra tej Gminy, dla mieszkańców, każde nasze 

zadanie, które podejmujemy i inwestycja dąży w tę stronę i taki nasz był wybór wspólny 

Państwa radnych, Pana Wójta i też wielu mieszkańców i dlatego taką ścieżka kroczymy. 

Więc tutaj wielokrotnie podejmowaliśmy temat tego funduszu i tak to wygląda. 

Przewodniczący Rady przedstawił, że tak jak Pan Przewodniczący wspomniał mamy 

dwa stanowiska Pana radnego i Pana Wójta, Pani Skarbnik. Był wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt, który Pan radny zaproponował. 

Poprosił administratora o przygotowanie głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia Funduszu Sołeckiego,  

a Państwa radnych o oddanie głosu. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Mariusz Boniecki 

PRZECIW (12) 

Patryk Chojnicki, Paweł Chojnicki, Edyta Foss, Dorota Jeziorska, Maria Kołodziejska, 

Zbigniew Krzywosiński, Marzena Maciejewska, Krzysztof Matyjasik, Agata Rogozińska, 

Grzegorz Staniszewski, Sylwester Wiśniewski, Zbigniew Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Borkowski, Łukasz Osada 

Wniosek radnego Pana Mariusza Bonieckiego został odrzucony. 

Pan Sekretarz przedstawił, że w sąsiednich gminach mamy ptasią grypę i nasz apel jest 

taki, żeby tego drobiu nie wypuszczać na wolne powietrze, ja wiem, że u nas  

w gminie nie ma dużych ferm i nie powinno być żadnego zagrożenia nie mniej jednak 

cały czas jest apel powiatowego lekarza, żeby przyczyniać się do tego, żeby nie 

rozpowszechniać tej grypy, wiadomo, że to niekoniecznie ptaki nasz gospodarkie 

przenoszą, bo często w wiekszoscią to są dzikie ptaki, ale żeby mieć na uwadze, żeby 

wstrzymać się z tym wypuszczaniem tych ptaków na wolny wybieg i zarazem też 

dziękuję Państwu sołtysom bo prosiliśmy o przygotowanie informacji o ilości tych ptaków 

w każdym sołectwie i też moja jest prośba jak takie zapytanie dajemy to żeby jak 

najszybciej to zrobić, bo to nie jest nasz wymysł tylko władz powiatowych lekarskich.  

W związku z tym ogłaszana jest ta strefa, wiecie Państwo, że te tablice u nas są 

powieszone, zaczęło się w Chlebowie, później Kikół teraz słyszymy, że w Karnkowie 

znalazlo się ognisko. Także prosiłbym Państwa i radnych i sołtysów o ewentualne 

przekazywanie mieszkańcom w tym temacie. 

Pan Wójt przekazał informację, że oprócz inwestycji drogowych jeszcze planujemy  

na ten rok do wykonania modernizację dwóch stacji uzdatniania wody tak jak tu Pani 



 

Strona 23 z 26 

 

Skarbnik wcześniej mówiła te prace zaczynamy planować w trybie ,,Zaprojektuj  

i wybuduj” i one niedługo się rozpoczną i będą trwały myślę, że ten rok i jeszcze pewnie 

przyszły. Również w tym roku złożyliśmy wniosek na budowę dwóch siłowni 

zewnętrznych, co do wyboru urządzeń, czy też zabawek na plac zabaw to jest jeszcze 

kwestia uzgodnienia, natomiast w miejscowości Kawno i  Nowa Wieś razem to na kwotę 

200 tys. zł. Chcemy na tych naszych działkach w tych miejscowościach to zbudować. 

Również zaplanowane i myślę, ze ten przetarg na dniach zostanie ogłoszony ,,Zakup 

wozu ratowniczo – gaśniczego” dla OSP w Nowej Wsi, ponieważ ta jednostka jeszcze 

nam została i praktycznie wszystkie jednostki będą miały sprzęt odnowiony, sprawny 

itechnicznie i tak też będziemy działać. 

Jeśli chodzi o ogłoszenia to na moje ręce wpłynęło zaproszenie ze Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania Region Południe Gmin Ziemi Dobrzyńskiej jak również od Pani 

Wicemarszałek Województwa Kujawsko – Pomorskiego Anety Jędrzejewskiej na Dzień 

Sołtysa. To jest skierowane do wszystkich sołtysów i to spotkanie odbędzie się  

22 marca 2025 r. o godz. 17:00 Dworku Magdalenka. Jeśli ktoś z Pań, Panów sołtysów 

byłby chętny prosimy o zgloszenie jak najszybciej, ponieważ my też musimy zgłosić  

i podać ile  z naszej gminy tych sołtysów będzie. 

Pan Wójt podziękował, ponieważ Dzień Sołtysa przypada jutro, u nas ten Dzień był 

obchodzony 7 marca wspólnie z Dzniem Kobiet, także jeszcze raz najlepsze, 

najserdeczniejsze życzenia dla wszystkich Pań, spełnienia wszystkich marzeń, 

uśmiechu i radości na co dzień, bez trosk i zmartwień i jednocz=eśnie dla wszystkich 

sołtysów też podzękowanie za tą waszą pracę i za zaangażowanie i za waszą nie 

ocenioną na co dzień pracę., którz rzeczywiście nie zawsze jest najłatwiejsza, ale musi 

być jakby takim polączeniem pracy urzędu i pomysłami mieszkańców danego sołectwa. 

Jutro Dzień Sołtysa, a więc wszystkiego najlepszego, radujcie się i bawcie, a my 

będziemy dalej dla was pracować i będziemy starać się, żeby tych pomysłow było jak 

najwięcej, ale żeby na te pomysły były możliwości zrealizowania, czy też sfinansowania.. 

bo podejrzewam, że pomysłów jest zawsze więcej niż możliwości finansowych. Ale tak 

jak Pani Skarbnik wspomniała tak robimy, żeby rzeczywiście  można było skorzystać z 

jak największych możliwości dla tej Gminy, z tych środków i w tym czasie, bo ,,tak 

krawiec kraje jak mu materiału staje” także tak to wychodzi my też musimy to wszystko 

racjonalnie, podpowiedzi dobre bierzemy je pod uwagę, ale one muszą być naprawdę 

przemyślane, racjonalne, żeby nas nie kierowały w druga stronę, bo my już wiemy od lat 

ta gmina fajnie się rozwija, dużo osób dziękuje co przyjeżdżają mówią, że do podziwu, 

oczywiście z umiarem, bo to nie o to chodzi to po prostu trzeba pracować i trzeba to 

wszystko brać na barki pomimo, że nieraz zdrowie szwankuje, albo pogoda nie dopisuje 
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to my musimy pracować tak jak w rolnictwie. Dobry przykład jest rolnictwo, który 

pokazuje, że nie ma czasu na choroby, nie ma czasu na dąsy tylko trzeba wstawać 

pracować i to we wszystkie dni w tygodniu świątek, piątek i niedziela i tutaj nie ma taryfy 

ulgowej my tak samo do tego podchodzimy. Martwimy się już oczyswiście nadchodzącą 

suszą, bo to dotyczy naszej Gminy i naszych gospodarstw wszystkich, martwimy się, 

żebyśmy tylko zaspokoili potrzeby, będziemy jeździć monitorować sprawdzać, jesteśmy 

wyczuleni na punkcie awarii, na punkcie poboru jakiegoś bocznego wody także 

wszystkie sygnały będziemy traktować poważnie, będziemy sprawdzać, będziemy  

wielokrotnie do tego podchodzić ponieważ już mamy doświadczenie, wiemy jak w tych 

oresach tej suszy bywa mamy porównanie co do innych gmin, które robią przerwy  

w dostawie wody, u nas staramy się, żeby takich sytuacji nie było, ale nie chcemy też 

doprowadzić do przegrzania czy spalenia się urządzeń  czy silników, więc musimy  

to wszystko brać pod uwagę.poradzimy sobie oczywiście, ale prosimy o zrozumienie  

i prosimy o współdziałanie i o współpracę, żeby zawsze to było wszystkich, bo tak do tej 

pory było, że i radni i sołtysi rozumieli, wspiarali nas i pomagali. Tak też przy okazji tych 

uroczystości bym sobie dalej tego życzył. Wszystkiego dobrego. 

Radny Pan Boniecki powiedział 200 tys. na kolejne siłownie zewnętrzne tak,  

a na Fundusz Sołecki nie ma. Pan Radny Boniecki powiedział, że ma pytanie o drogę  

w Głęboczku, zapytał, która część drogi będzie w zasadzie wybudowana, bo już teraz 

ma mętlik w głowie, w budżecie jest, ze etap I a według dokumentacji etap pierwszy  

to jest droga o długości 266 m to jest na tych płytach, a jeszcze inny w przetargu, gdzie 

przedmiotem zamówienia jest przebudowa drogi, która składa się z dwóch odcinków – 

etap pierwszy ten odcinek drugi, były dwa odcinki, jeden w budżecie jest ten krótszy, 

Pan mówi, że dłuższy.  

Pan Wójt powiedział, że zaraz wytłumaczy, bo mógł Pan radny tego nie wiedzieć 

oczywiście, a szkoda, ponieważ ta pierwsza część nadal jest nieuregulowana prawnie  

i stąd dla bezpieczeństwa, żebyśmy nie stracili tych środków jest dokonany taki zapis, 

że w razie gdy będzie możliwość będzie wykonany i odcinek A i odcinek B, ale jeśli on 

nadal nie jest uregulowany więc tak to wychodzi, dla bezpieczeństwa ponieważ akurat 

tamten odcinek tych 400 m, który został tak pilotażowo zrobiony wcześniej on był  

w granicach naszej działki i naszej drogi, natomiast wtedy takie środki były no mógł być 

rzeczywiście dalej poprowadzony, ale baliśmy się jakby najważniejszy odcinek łączący  

z drogą powiatową, żeby nią dojechać i wyjechac no niestety jest nieuregulowany 

prawnie. Więc staramy się, żeby to jak najszybciej miało miejsce, ale czasami terminów  

i procedury nie jesteśmy w stanie przyspieszyć tak jak tutaj poprzez głosowanie 

zrobimy, że jutro możemy budować i tam wchodzić. To trzeba mieć też i cierpliwość  
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i zrozumienie, a my nie chcemy tych środków stracić stąd tak to wygląda, a nie inaczej. 

Na pewno byśmy chcieli, żeby cała ta droga, może nawet aż tam do samych Obór była 

wykonana, natomiast to jeszcze długi odcinek i na to potrzeba dużo pieniędzy i nawet 

myślę, ze Fundusz Sołecki z całej Gminy to nie starczyłby gdyby się wzięło co najmniej 

z kilkulat na to, żeby wybudować ten odcinek. Przypomnę, że 1 km drogi dzisiaj kosztuje 

około 800 tys. zł jesteśmy po przetargu więc ceny zaczynają się 0d 740 tys. do 1 mln. 

kilometr. Ja mówię o ostatnim przetargu teraz odsłonionym na Gołuchowie, a za chcwilę 

będziemy znali ceny prztargu, który będzie w Chrostkowie. Na odcinkach prostych, 

gdzie nie trzeba robić spraw geologicznych, tej ziemi przewozić czy też parowy 

poszeżać, czy też prostować inne rzeczy w prostych sprawach, bo jeśli dochodzą 

sprawy geologiczne to automatycznie podnosi koszty. Nie mówię o wykupie, nie mówię 

o odszkodowaniach, o innych sprawach, więc tak to wygląda. Przypomnę tylko, że przez 

10 lat udalo nam się wybudować ponad 40 km dróg, a było co też jest ważne Pani radny 

było 12 km z wszystkich lat, w tej chwili jest 50 km, na tereni gminy wszystkich dróg jest 

około 150 km więc jeszcze jest co robić i naprawdę chcielibyśmy, żeby wqszystkie drogi 

jak najszybciej się budowaly w związku z tym, nie trzeba nam rozdrabniać budżetu  

i zabierać z budżetu, żeby rezygnować z tego typu inwestycji, gdzie mamy już 

przyznane pieniądze z zewnątzr, a potrzeba tylko wkładu własnego, żeby nie obciążać i 

nie zadłużać gminy, a jeszcze raz przypomnę, że Gmina ma 0 zł kredtytu i 0 zł pożyczki.  

Radny Pan Mariusz Boniecki przedstawił, że chodzi o to, że przetarg był rozpisany  

na dwa odcinki, jeśli teraz będzie wykonany jeden odcinek to co będzie dalej, a sprawa 

uregulowania odcinka drogi trwa już półtora roku.  

Radny Pan Mariusz Boniecki – nie wiedziałam i pytam.  

Pan Wójt odpowiedział, a może będzie uregulowany prawnie i będą dwa odcinki. Będzie 

to trwało, bo ten przetarg jest na 20 miesięcy od podpisania umowy w trybie 

,,Zaprojektuj i wybuduj” to znaczy, że firma, która wygrała przetarg od podstaw musi 

zrobić rozgraniczenie, sporządzić projekt, pozwolenia itd. a może się to stać nie musi  

w związku z tym tak to wychodzi w trybie ,,Zaprojektuj i wybuduj”, czyli wszystko musi 

firma od A do Z zrobić. Płacimy fakturę jak będzie wykonane, nie zapłacimy za rzeczy, 

które nie sa wykonane. Pan wójt zpytał, czy moja wypowiedź jest wyczerpująca? 

Radny Pan Boniecki odpowiedział, że jest wyczepująca. 

 Ad 18 Zakończenie obrad IX sesji Rady Gminy Chrostkowo. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Patryk Chojnicki  

oglosił zakończenie obrad IX sesji Rady Gminy Chrostkowo. 

 

                                                                     Przewodniczący 

                                                                       Rada Gminy Chrostkowo 

                                                                Patryk Chojnicki  

 

Przygotował: Beata Gawrońska                                          

 


